



Questionnaire



Examples for the Press

Here is an excerpt from the quarterfinal questions (without answers).
Feel free to publish these questions in your articles about the
ASI Best Sommelier of the World 2023 contest.

Exemples pour la Presse

Vous trouverez ici un extrait des questions du quart de finale (sans réponses).
N'hésitez pas à publier ces questions dans vos articles sur notre concours
ASI Meilleur Sommelier du Monde 2023.



Questionnaire

No.: _____

Question 1

This insect can easily spread Pierce's Disease in vineyards. What is it called?

Cet insecte diffuse facilement la maladie de Pierce dans les vignobles. Comment est-il appelé?



Question 2

The biodynamic preparation 507 is based on (please tick the correct box):

L'infusion biodynamique 507 est basé sur (veuillez cocher la case correcte svp):

Base	Box / case	Points
Yarrow / Achillée Millefeuille		
Stinging nettles / Orties		
Valerian / Valériane		
Dandelion / Dent-de-Lion		

Question 3

Name the country of origin for each of the listed grape varieties.

Indiquez le pays d'origine de chacun de ces cépages.

Grape variety / Cépage	Country / Pays	Points
Yan 73		
Negrette		
Koshu		
Canada Muscat		
Bishty		
Cienna		
Cinuri		
Magna		
Anab-e-Shahi		
Bobal		
Gamaret		

Question 4

Indicate the predominant soil type of these famous wines, vineyards:

Indiquez les types de sol dominant de ces célèbres vins ou vignobles :

Vineyard / Vignoble	Soil / Type de Sol	Points
Masseto		
La Morra		
Rioja Alavesa		
Cornas		
Graacher Domprobst		
Tokaji		
Château-Grillet		
Monteverro		



Questionnaire

No.: _____

Question 5

Please match the correct crossing partners for each grape variety by placing the corresponding number with the initial:

Veillez associer le cépage avec son croisement avec le chiffre qui lui correspond :

Grape variety / Cépage	Crossing / Croisement	Answer / Réponse:	Points
A – Villaris	1 – Diana x Chambourcin	A:	
B – Kerner	2 – Muscat d’Hambourg x Hubbard Seedless	B:	
C – Regent	3 – Rouge de Diolly x Pinot Noir	C:	
D – Arnsburger	4 – Trollinger x Riesling	D:	
E – Bric	5 – Sirius x Vidal Blanc	E:	
F – Canada Muscat	6 – Gamay x Reichensteiner	F:	
G – Diolinoir	7 – Barbera x Nebbiolo	G:	
H – Gamaret	8 – Müller-Thurgau x Chasselas Tokay (Chasselas)	H:	

Question 6

What does Cruzeta mean with respect to Portugese viticulture? Please tick the box.

Qu’est-ce que signifie Cruzeta dans la viticulture portugaise ? Veuillez cocher la case.

Answer	Box / Case	Points
Single pile in Douro / Pile unique en Douro		
Bush vines in Bairrada / Gobelet en Bairrada		
Trellis in Dao / Treillis en Dao		
Pergola in Vinho Verde / Pergola en Vinho Verde		

Question 7

What is the sensory threshold for acetic acid in wine?

Quel est le seuil sensoriel de l’acide acétique dans le vin ?

Question 8

What is “Barolo Chinato”?

Qu’est-ce que signifie “Barolo Chinato”?

Question 9

What is the difference between the “Crabtree Effect” and the “Pasteur Effect” in wine production?

Quelle est la différence entre “l’effet Crabtree” et “l’effet Pasteur” en production de vin ?

Question 10

Please complete: / Veuillez compléter:

Answer / Réponse	Points
$C_6H_{12}O_6 \rightarrow 2 C_2H_5OH + 2 \square$	



Questionnaire

No.: _____

Question 11

Please give the typical aroma of each of the listed wine faults.
Veuillez donner l'arôme typique de chaque défaut de vin.

Fault / Défaut	Typical aroma / arôme typique	Points
Amyl-Acetate		
Sorbic acid plus lactic acid bacteria		
Hydrogen Sulfide		
Sulphur Dioxide		
Brettanomyces		
Butyric Acid		
Mercaptans		
Ethyl Acetate		

Question 12

Some countries have a monopoly on the sale of wine and own agencies taking care of the distribution. Please give the name of the country for each of the institutions identified below.
Quelques pays ont un monopole sur la vente des vins et travaillent avec leurs propres agences pour la distribution. Veuillez donner le pays pour chacune des institutions ci-dessous.

Institution	Country / pays	Points
Liquor Control Board of Ontario		
Alko		
Vínbúðin (ÁTVR)		
Vinmonopolet		
National Alcohol Beverage Control Association		
BC Liquor Distribution Branch		
Systembolaget		

Question 13

What is the legal definition of "Pét-Nat"?
Quelle est la définition juridique d'un „Pét-Nat“?

Question 14

Where is the northernmost commercial vineyard in the world located and what is its name?
Où se trouve le vignoble commercial le plus septentrional du monde et comment s'appelle-t-il ?

Question 15

On Thursday September 8th, 2022, the INAO has voted for white wine production in a Rhône Valley Appellation, which has produced red and rosé wines since 1971. What is the name of this appellation and what will be the most important white variety allowed in the assemblage of these wines in the future?

Jeudi 8 septembre 2022, l'INAO a donné son aval à la production de vins blancs dans une Appellation de la Vallée du Rhône, qui produit des vins rouges et rosés depuis 1971. Quel est le nom de l'Appellation et quel sera le principal cépage blanc autorisé dans les futurs assemblages ?



Questionnaire

No.: _____

Question 16

In which country are each of the following wine regions located? Dans quel pays chacune de ces régions viticoles suivantes sont-elles situées ?		
Region / Région	Country / Pays	Points
Waikato		
Codru		
Gelderland		
Dalmatia		
Palić		
Yecla		
Bairrada		
Asoke Valley		
Gharb		
Manisa		
Panciu		
Novo Selo		
Villány		
Salento		
Valais		
Zitsa		
Nagano		
Finger Lakes		
Niagara Peninsula		
Helan Mountain		
Ninh Thuận		
Walker Bay		
Khenchara		
Galilee		
Battambang		
Bali		
Dagestan		

Question 18

What do the following acronyms mean in the world of wine? Qu'est-ce que signifient les acronymes suivants dans le monde du vin?		
Acronmy / acronyme	Meaning / signification	Points
USA: TTB		
Bulgaria/Bulgarie: PGI		
Romania/Rumandie: DOCC		
Croatia/Coratie: ZOI		
Morocco/Marco: AOG		
Tunisia/Tunésie: VCC		
Slovenia/Slovenie: PGO		
Portugal: VR		
Germany/Allemagne: g.g.A.		
South Africa/RSA: GU		



Questionnaire

No.: _____

Question 19

What is Makgeolli?
Qu'est-ce qu'est Makgeolli?

Question 20

What do Yamadanishiki, Dewa San San, Omachi and Miyamanishiki have in common?
Quels sont les points communs entre Yamadanishiki, Dewa San San, Omachi et Miyamanishiki ?

Question 21

What is Tuak and on what island was it initially produced?
Qu'est-ce que le Tuak et sur quelle île a-t-il été initialement produit?

Question 22

In 1997 the International Trappist Association was founded. Six breweries from Belgium are members. Please name them in alphabetical order.
En 1997, l'association internationale des Trappistes a été fondée. Six brasseries belges sont membres. Veuillez les nommer en ordre alphabétique.

Question 23

Following the guidelines of the International Bartenders Association (IBA) what is the typical garnish for a John Collins?
D'après l'association internationale de barmans (IBA) quelle est la garniture typique pour un John Collins?

Question 24

What is Masala Chai?
Qu'est-ce qu'est Masala Chai?

Question 25

Please match each mineral water to its country of origin by matching the initials with the corresponding numbers.
Veuillez combiner chaque eau minérale avec son origine en combinant les initiales et chiffres.

Water	Origin	Match	Points
A Carlsberg Kurvand	1 Armenia / Arménie	A:	
B Ben Haroun	2 Andorra	B:	
C Arinsal	3 Sweden / Suède	C:	
D Jermuk Mineral Water	4 Georgia / Géorgie	D:	
E Aguas del Plata	5 Croatia / Croatie	E:	
F Borjomi	6 Slovakia / Slovaquie	F:	
G Mondariz	7 Spain / Espagne	G:	
H Ramlösa	8 Argentina / Argentine	H:	
I Aquasana	9 Denmark / Danemark	I:	
J Cerinska	10 Algeria /Algérie	J:	